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Нова придобивка 
   От най – дълбока древност знаме-
то се счита за изразител на нацио-
налната идентичност  и символ на 
мощта на един народ. 
Със знаме, символизиращо обедине-
ние  на колектива и представящо 
облика на училището, се сдоби Про-
фесионална гимназия по лека про-
мишленост и строителство. Идеята 
възникна  по повод юбилея на учили-

Издава Професионална гимназия по лека промишленост и строителство—гр. Свищов 

У Ч Е Н И КУ Ч Е Н И К  
Юбилеят - повод за равносметка 

     С думите на д-р Петър Берон: „Проучвай миналото, усъвършенствай 
настоящето, подготвяй бъдещето” ви приветствам с този светъл празник. 
Миналото на едно училище не са само годините, а традициите, успехите 
и неуспехите, трайно оставените материални и духовни следи и делата 
на тези, които са ги оставили – ученици, учители, служители. Днешното 
настояще е утрешното минало. 
Скъпи ученици,запазете спомените за тези години, защото те са единст-
веното място, от където не могат  да ни изгонят. 
Сега пред вас са най-големите изпитания. Доверете се на живота. Той 
ще ви научи по-добре от всякакви книги. 

Продължете вашия стремеж за знания . Само той ще ви даде смелостта да знаете. Бъдете 
упорити, разчитайте на себе си! 

Съхранете чистотата на детството в борбата за надпреварата и успеха. Да бъдеш на „ гребе-
на на вълната”  не означава да мислиш, че познаваш  „корените на нещата” . Духовното съзря-
ване на младите хора е началото на житейския им път. 

Учителю, ти държиш в ръката на поколенията най-
човешките думи: ”Ти продължаваш великото дело на братя-
та Кирил и Методий, ти градиш духовни  ценности, знания, 
гражданска отговорност пред общество ни. Ти си истински-
ят, добрият човек след мама за децата. „Всяко начало е 
трудно, но ако сте готови на предизвикателства, то се пос-
реща безрезервно. Всеки от Вас е оставил частица от себе 
си, за да бъде гимназията това, което е днес. 

Всяка следваща година бележи успех, но поднася и нови 
предизвикателства. 

Уважаеми учители, бъдете все така всеотдайни в работа-
та си, търпеливи с учениците и с много достойнство продъл-
жавайте традициите на училището. 

Честит празник! 
/Иван Иванов - директор на ПГ по ЛПС/ 
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щето. Бе изработен  проект за 
знаме. Заслугата дължим  на  
г-н Димитър Митев. Изработка-
та  се осъществи  с   финанси-
ране от Училищното настоя-

телство. 
Знамето  
символи-
з и р а 
история-
та, тра-
дициите, 
постиже-
нията на 

училището ни. 
   Нека съумеем да запа-
зим „чисто„ нашето знаме. 
Да е посредник между нас 
и  бъдещите поколения. 
Нека в града на Алеко 
Константинов знамето да 
е носител на българските 
добродетели и морални 
ценности. Да е символ на 
знанието, защото без 
словото човек е като пти-
ца без криле. Не случайно 
Иван  Вазов чрез стихот-
в о р е н и е т о  с и 
„Българският език” отпра-

вя послание към хората, нераз-
брали ценностите на езика ни. 
Карайки ни да осъзнаем, че 
езика е минало, настояще и 
бъдеще на една нация. Знани-
ето е върховна сила, свързана 
с предаване на труд и вдъхно-
вение, на амбиция и успех.  
    Както знамето се извисява, 
така и младите хора е необхо-
димо да се борят и да се 
„извисяват” над всичко. 

Да ни е честито  
новото знаме! 

Али Тръстенеклиев– XI ”а” 

Хроника 
1963 г. – Иван Драганов- 
директор на ПТУ по сгра-
достроителство. 
1969 г. – ПТУ се сдобива с 
нова сграда-12 учебни 
кабинети и 3 учебни рабо-
тилници. Строи се новото 
общежитие за 200 учени-
ка. Полагат се усилия за 
превръщане училището в 
модерно средно учебно 
заведение, в школа за 
истински висококвалифи-
цирани строители и мон-
тажници. 
1973 г. – През септември 
е приет първия випуск с 
тригодишен курс на обуче-
ние.Училището се преи-
менува на СПТУ по про-
мишлен и енергиен мон-
таж „П.Пенев”. 
1974 г. - заместник дирек-
тор е Иван Лефтеров Ива-
нов. 
1975 г. – директор е инж. 
Георги Драмбозов. 
1976 г. – открива се пър-
вата общоучилищна из-
ложба ТНТМ. 
1983 г. – 20 години –  
СПТУ по ПС „П. Пенев” с 
директор Стефан Енчев 
1987 г. – директор е Алек-
сандър Ганев. 
1988 г. – училището е наг-
радено с орден „Кирил и 
Методий” III степен. 
1991 г. – отборът на СПТУ 
„П.Пенев” е класиран на I 
място в общинското  сред-
ношколско първенство по 
футбол. 
1993 г. – директор е инж. 
Николина Заранкова. 
1996 г. – за временно из-
пълняващ длъжността 
директор е назначена Ве-
нета Ламбева. 
2000 г. – Със заповед от 
14.06.2000 г. на министъ-
ра на образованието и 
науката се обединяват 
Средно професионално 
техническо училище по 
лека промишленост, с. 
Алеково и Средно профе-
сионално техническо учи-
лище по строителство 
„П.Пенев”, гр. Свищов. 
Директор е Иван Иванов. 
Открити са 2 нови учебни 
работилници. 

Мисъл на броя: " 
Учителите отварят врата-

та. Вие влизате сами!" 
/китайска пословица/ 

Към Кирил и Методий 
Поклон пред Кирил и Методий, 
пред светлите им ликове ! 
С азбука България дарили, 
да четем и пишем А, Бе. 
Поклон пред Кирил и Методий, 
творци на говора ни мил! 
Да се почита празника, 
който народът им е отредил! 

Веселка Йосифова-XII ”в” 

24 май - ден на славянската 
писменост и култура 
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рес се посрещнаха номинации-
те, които бяха подготвени за 
учителите и завършващите. И 
тъй като училището е Професи-
онална гимназия и подготвя 
бъдещите специалисти за рабо-
та по различни професии, бяха 
раздадени грамоти за най-
добрите във всяка една профе-
сия от завършващия випуск, 
съответно в категория „Калфа”, 
„Майстор” и „Баш майстор”. 
Празника завърши с традицион-
ното „Дунавско хоро”.  

На добър час, скъпи абитури-
енти! 

XI „б” клас /отбор Б/. След 
тяхното професионално 
представяне  за победител 
бе излъчен отбор А. Участ-
ниците бяха наградени с 
грамоти и подаръци. 

Миналогодишните победи-
тели от същото състезание 
– Мария Василева и Стили-
ян Йорданов бяха поканени 
в град София, където се 
проведе състезание „най – 
добра бабина рецепта”. За 
добро представяне бяха 
наградени с грамоти. 

Нека пожелаем на всички 
ученици много творчески 
успехи. 
г-жа Анета Владимирова, 
г-жа Ивелина Енчева 

 
Награди за  

успелите деца 
Казвам се Десислава Лин-

кова и участвах за проекта 
„Награди за успелите де-
ца”2009 - второто издание 
след успешния старт на 
Проекта за 2008 г. 

Проектът “Награди за ус-
пелите деца”2009.” не прави 
кастинги и не установява 
талант – това е заслуга на 
хората, които работят с де-
цата. За “Награди...” се но-
минират деца с вече награ-
дени на различни форуми 
постижения. Целта е да се 
стимулира не само работата 
върху таланта, но и негова-

Пъстра трапеза на 
гости на моя град 

През тази учебна година, уче-
н и ц и т е  о т  п р о ф е с и я 
„Ресторантьор” участваха за 
втори път в кулинарния фести-
вал „Пъстра трапеза на гости 
на моя град”, проведен в град 
Свищов. 

Организатор бе „Ивитал кон-
султ”- гр. София с председател 
П. Иванов. Участниците в със-
тезанието за приготвяне на 
”ястия от моя край” бяха Сте-
фан Колев и Милена Кръстева 
от X “в” клас /отбор А/ и  Мирос-
лав Русев и Мария Тодорова от 

та изява. Затова Проектът 
предвижда отличаване  на 
изявяващи се деца –  които 
усъвършенстват заложбите 
си, но ги проявяват в състе-
зания с други деца. Дори да 
става дума за едно постиже-
ние от местно значение – те 
го приемат като първа стъп-
ка по големия път. Органи-
затор на този проект е Ди-
митър Бербатов, който е 
идол на подрастващите и 
пример за хората, успял с 
талант и усилия да сбъдне 
детската си мечта. Това е 
възможност да се влияе на 
децата да насочват енергия-
та си в градивна посока. И  
този проект „ Награди за 
успелите деца на България” 
- 2009 събра 3019 номина-
ции. 

„Радостно е, че толкова 
много деца работят ежед-
невно над заложбите си и 
имат куража да участват в 
състезания. Някои от тях го 
правят със завидно постоян-
ство и с впечатляващ успех! 
Сигурен съм, че и тази годи-
на ще бъдем затруднени да 
изберем победителите. Но 
за нас всяко дете с одобре-
на номинация е вече побе-
дител” – сподели учредите-
лят на едноименната фон-
д а ц ия ,  з в ез д а т а  на 
„Манчестър Юнайтед” Дими-
тър Бербатов. 

До момента са одобрени 
общо около 590 номинации, 

все още 
н е  е 
п рик лю-
чило вто-
ро ниво 
на прег-
леждане 
на всички 
постъпи-
ли: “През 
п ослед-

ните две седмици на декем-
ври подаването на номина-
ции бе много засилено, а 
половината от номинациите 
бяха получени през послед-
ните два дни на кампанията” 
обобщи Димитрина Ходже-
ва, Изпълнителен директор 
на Фондацията. „Благодаря 
на всички, които по-бодро 
работиха за тази тежка кам-
пания, включително в праз-
ничните дни! Както и на хос-
тинг компанията, на която по 
всяко време на денонощие-
то и се налагаше да разши-
рява дисковото пространст-
во на уеб-сайта.” 

Всички ние, които бяхме 
номинирани, приемаме 
„Награди...”-те като изключи-
телно престижни.Нашият 
стремеж не е толкова да 
бъдем първи  в това своеоб-
разно състезание, а да бъ-
дем част от общността на 
изявяващите се деца. Много 
се радвам, че бях номинира-
на. Това е стимул за мен да 
продължа напред. 
Десислава Линкова –XI ”б” 

Конкурс „Звездици 
за Лора” 

Казвам се Ми-
хаела Линкова 
и участвах в 
К о н к у р с а 
„Звездици за 
Лора” през 
2009 година, 
организиран 
от Илиян Ни-
колов, Община 
Свищов, ПБЧ 

„Е. И К. Аврамови”. Там се 
представих с песента „Песента 
на Щурците”. Беше голямо 
вълнение както за мен, така и 
за вокалния ми педагог Корне-
лия Чекелева. По време на 
протичането на конкурса има-
ше много достойни конкуренти, 
но разбира се, никой не се пре-
даде, а всеки показваше дос-
тойнство и решителност. Хуба-
во е човек да изживее тръпка-

та от неугасващите светли-
ни на прожекторите, на 
сцената беше вълнуващо и 
притеснително.Опитах гла-
совите си възможности и 
видях къде съм между 
всички. Макар ,че не бях 
преминала в следващият 
кръг, аз не загубих вяра в 
себе си и продължавам и 
до днес да се занимавам с 
това изкуство. Но най-
важното е човек да се 
пробва, за да види до къде 
би стигнал с потенциала си 
и упоритостта си. 

Михаела Линкова - X”б” 

Випуск 2010 
На 5 май 2010 г. ПГ по 

ЛПС изпрати поредния ви-
пуск абитуриенти. 

По традиция последният 
учебен ден за зрелостници-
те се състоя само от един 
час – час на класа и всеки 
от тях си припомни весели-
те и тъжни мигове, прекара-
ни в училище. Много сълзи 
от радост и тъга блестяха в 
очите на абитуриентите.  

На тържеството по случай 
изпращането на поредния 
випуск беше отправено при-
ветствие от директора на 
училището. Завършващите 
си спомниха миговете, пре-
карани в училище и споде-
лиха, че с тъга напускат 
училището, защото „никога 
няма да се върнат тук като 
ученици”. С най-голям инте-



гимназията бяха връчени наградите 
на най-добре представилите се 
участници от клубовете. 

Работата по този проект беше 
едно предизвикателство както за 
ръководителите на клубовете, така 
и за участниците в тях. Това е пър-
вият проект за извънкласни дейнос-
ти, реализиран по оперативна прог-
рама „Развитие на човешките ре-
сурси” в нашето училище. Въпреки 
трудностите по изпълнението му се 
надявам училището ни да продъл-
жи да работи в същата насока и да 
реализира нови проекти в полза на 
училището. 
инж. Минко Николов-сътрудник 
по проекта 
 

Конкурс за модели  
 

   П р е з 
м е с е ц 
декември 
2009 г. 
Йоан П. 
К о й н о в , 
ученик от 
IX”б” клас 
з авърши 
курс за 
обучение 
на на 
м од ел и , 
организи-
ран от 
М о д н а 

агенция „Фреш Фешън” -  София. 
След проведения от агенцията 
конкурс получи удостоверение за 
„Специален модел”, което му 
дава възможност да участва в 
реклами както на различни про-
дукти, така и в музикални клипо-
ве. Пожелаваме му нови успехи 
на модния подиум! 

б о т е н и 
от учени-
ците от 
К л у б 
„Мода и 
дизайн”. 
С л е д 
това в 
Зала 1 
на Об-
щ и н а 
С вищ ов 
зап очн а 
о ф и ц и -
а л н о т о 

откриване на Седмицата на извънк-
ласната дейност. Водещ на събити-
ето бе Татяна Митева – ръководи-
тел и координатор на проекта. При-
състваха Директорите на двете 
училища, екипа на проекта, ръково-
дителите на клубове. В залата бе 
показано Мултимедийна презента-
ция от най-интересните снимки, 
представяща работата на клуба. 
Бяха връчени грамоти - отличия на 
най-активните и добре представили 
се участници в работата на клубо-
вете – 45 ученика. Отличия получи-
ха и 9-те ръководители на клубове. 
Всеки ръководител представи на 
кратко работата на своя клуб. На 
17.12.2009 г. в постоянно действа-
щата изложбената зала на Профе-
сионална гимназия по лека про-
мишленост и строителство беше 
открита изложба представяща ески-
зите и най- добрите модели облек-
ла на клуб „Мода и дизайн”, изде-
лия изработени по време на рабо-
тата на клуб „Ковано желязо” и 
изложба с фотографии, създадени 
от участниците в клуб „Цифрова 
фотография и Web дизайн”. На 
откриването присъстваха ръководс-
твото на гимназия, учители, служи-
тели и гости. На 21.12.2009 г. след 
коледното тържество проведено в 

които взеха участие учени-
ци и от двете училища. Под-
бор на участниците беше 
осъществен според желани-
ята им по предварително 
проведената анкета. В ПГ 
по ЛПС бяха създадени 4 
клуба - „Цифрова фотогра-
фия и Web дизайн” с ръко-
водител Веска Николова, 
„Ковано желязо”, ръководен 
от Иван Кринов, „Хандбал” с 
ръководител Ценко Ценков 
и „Мода и дизайн, ръково-
ден от Галина Атанасова. 

Създаден беше Уеб сайт, 
в който се публикуваше 
информация за проекта, 
функциониращите извънк-
ласни и извънучилищни 
форми, текуща информация 
и снимки за провежданите 
дейности и постигнатите 
резултати. Чрез създадения 
към Уеб сайта „Дискусионен 
Форум” се даде възможност 
за обмяна на мнения и по-
лучаване на обратна връз-
ка. В сайта се публикуваше 

информация за всеки 
един от клубовете и 
школите, участниците, 
дейностите и резулта-
тите. 
На 15 декември 2009 
г. Седмицата на из-
вънкласната дейност 
стартира във фоайето 
на Община Свищов с 
модно ревю на дизай-
нерски модели изра-

През периода 01 септемв-
ри 2008 г. – 31 декември 
2009 г в Професионална 
гимназия по лека промиш-
леност и строителство гр. 
Свищов се реализираха 
д ейн ос т и  п о  п р о е кт 
„Училище без чин и пока-
залка”, финансиран от Ев-
ропейски Социален Фонд по 
Оп ер ат ивн а п р огр ам а 
„Развитие на човешките 
ресурси” и схема за предос-
тавяне на безвъзмездна 
финансова помощ „Да нап-
равим училището привлека-
телно за младите хора. 
Професионалната гимназия 
беше партньор на Средно 
общообразователно учили-
ще гр. Свищов. Координа-
тор на проекта беше Татяна 
Митева от СОУ „Цветан 
Радославов”, а сътрудник, 
отговарящ за работата в 
нашето училище – инж. 
Минко Николов. 

По проекта бяха сформи-
рани 9 клуба по интереси, в 
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Училище без чин и показалка 

Спортни изяви 
През настоящата учебна година 

продължи дейността си клуб „ 
Х ан д бал ”  ,  с ъз д ад ен н а 
15.09.2008 г. По проект „Училище 
без чин и показалка”. В проведе-
ните общински ученически игри 
отборът на юношите до XII клас 
зае призовото трето място. 

През месец октомври беше 
проведен първия етап на общинс-
ките ученически игри, организиран 
от “Звено масова физкултура и 
спорт” към община Свищов. 

Нашето училище беше предста-
вено с отбори по футбол, баскет-
бол и тенис на маса. Най–добре 
се представиха отбора по тенис 

на  маса заел второ място. 
Ферди Илиязов – ученик от 

XII”в” клас стана победител в 
традиционния коледен турнир 
по тенис на маса. 

Вторият етап от ученическите 
игри се проведе през месец 
февруари. Най–добре се предс-
тави отбора по тенис на маса, 
завоювал отново второ място. 

Наши ученици взеха участие 
в проведените лекоатлетически 
кросове и всички останали 
състезания. 

Георги Михайлов – ученик от 
XII„а” клас представи училище-
то и града на републиканско 
първенство по силов трибой, 
проведено в град Горна Оряхо-
вица. Показа, че е сред най–
добрите в този спорт. 

По случай празника на учили-
щето бяха проведени състеза-
ния по тенис на маса, волейбол 
и футбол. Най–добре предста-
вилите се състезатели и отбори 
ще бъдат наградени с грамоти 
по време на празника. 

Ценко Ценков - учител по 
ФВС  

Изяви в общинското 
радио - град Свищов 

Веска Йорданова и Самир 
Давидов - ученици от 11 „в” 
клас при Професионална гим-
назия по лека промишленост 

и строителство представиха 
по общинското радио реци-
тал, посветен на 132 години 
от Освобождението на Бълга-
рия. 

Възпитаниците на училище-
то  по емоционален и въз-
действащ начин представиха 
откъси на поетични творби, 

писани за Освободителната вой-
на. С вълнение отбелязаха, че 3-
ти март е ден на възкресение на 
народа ни, който 500 години е 
оцелял без политическа, духовна 
и лична свобода. Изразиха гор-
дост от факта, че Свищов е пър-
вия освободен български  град. 
Заявиха, че от младите хора за-
виси  да опазят свободата си, 
която да ги направи Истински 
Граждани! 

Тази тяхна изява не е първа, те 
участваха и през месец януари с 
поетична програма, която бе пос-
ветена на 147 години от рождени-
ето на Алеко Константинов. 

Талантът може да се развива 
във всяко българско училище! 
Прекрасен пример за това са 
изявите на нашите ученици. Не-
обходимо е да притежаваш качес-
тва, които рано или късно ще 
бъдат оценени!  
Веселина Владимирова - учител 

по български език и литература 
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времето назад, бих избрал, бих тръгнал по 
същия път! Още живея с многото спомени! 
Тогава бях млад – 30 годишен и смятах, че 
всичко бих могъл да направя.  

5. Разкажете интересна случка от 
живота Ви в училище, която никога 
няма да забравите? 

Никога няма да изчезне от паметта ми, 
когато събрах през месец май 1972 година 
целия колектив. Току – що се бях върнал от 
специализация в Ленинград, където се бях 
запознал и видял много хубави училища и 
си мислех, с този здрав и укрепнал колек-
тив, който ми е бил винаги опора за всичко, 
защо да не създадем още по – хубаво учи-
лище? Изложих моите виждания и цели и 
бях единодушно подкрепен. Разпределихме 
задачите, и започна къртовска работа за 
цялостното преустройство на материално – 
техническата база. Ще спомена само някол-
ко неща, които от днешният 21 век сигурно 
ще изглеждат нищожни: 

Почти всички кабинети бяха преустроени 
амфитеатрално 

Всички съвременни учебно – технически 
средства се управляваха  централно – от 
бюрото на учителя 

Учебните кабинети бяха боядисани в цве-
тове, съгласно Инструкцията за цветовото 
им оформление 

За по–малко от 10 месеца постигнахме 
нашата цел. Такива моменти никога не се 
забравят! 

В окръжният преглед за цялостно подоб-
рение на  учебната и материална база меж-
ду техникумите и професионално - техни-
ческите училища в окръга, нашият колектив 
се класира на първо място и бе награден. 

6. Чувствате ли се успели хора – 
днес и в България? 

Много често се връщам и мисля за онова 
напрегнато време и си припомням, колко 
строителни обекта  съм ръководил и постро-
ил, ежедневния технически контрол по вре-
ме на изграждането на учебната сграда, 
общежитието - и си правя равносметка на 
живота. Макар и нескромно, си казвам, че и 
аз сам оставил някаква трайна следа в жи-
вота си, изживях го пълноценно! 

7. Какво ще посъветвате ученици-
те? 

Ако мога да дам някакъв съвет на млади-
те възпитаници на училището – той е кра-
тък: 

„Млади хора, усвоявайте професията си! 
Трудете се, изграждайте нови обекти. Те ще 
бъдат Вашата гордост! И знайте, че ще бъ-
дете щастливи! 

8. Вашето пожелание към училище-
то? 

На абитуриентите от всички специалнос-
ти, пожелавам добър път в живота, а на 
всички останали  - много успехи! 

На учителският екип, на целия училищен 
колектив пожелавам много, много здраве! 
Възпитавайте и учете младите! Ето, това 
ще бъде трайната следа във Вашия живот!” 

Честит празник! 

1.Как станахте дирек-
тор? 
- На 1 юни 1956 година пос-

тъпих на работа в Строителна организация 
гр. Свищов като началник отдел „Нови мето-
ди и рационализации”. Бях млад, току – що 
върнал се от казармата. Началникът на СМК 
ме прие на разговор, беседвахме подробно 
за задачите, които ми предстоят и така за-
почнах работа в Свищов. 

През 1962 – 63 год. се заговори за изграж-
дането на Химкомбинат „Свилоза”. Възложи 
ми се поръчение да оглавя новооткритото 
училище по строителство за подготовка на 
изпълнителски кадри за Химкомбината. Със 
Заповед на Окръжния съвет Отдел 
„Просвета” гр. В. Търново бях назначен за 
директор. Знаех, че това е трудна и отговор-
на задача. Определените две сгради /сега 
там е автогарата/ трябваше само за един 
месец да се отремонтират и пригодят за 
училище и пансион за учениците. За дни се 
създаде организация и на смени от всички 
строителни специалности започна ремонта. 
До 10 септември той приключи успешно. 
Така на 15 септември бе открито още едно 
професионално училище в града. Тогава 
нямахме почти никаква материална база. 

С течение на времето колектива нарасна и 
се укрепи. Нашата основна задача беше да 
обучаваме и практически подготвяме млади 
строителни кадри. В същото време се възло-
жи проектирането на нова учебна сграда и 
общежитие за 200 ученика.  

2.Кой е най–важния житейски урок, 
който се опитахте да предадете на 
учениците? 

- Много пъти съм беседвал с учениците, 
поддържал съм постоянен контакт с тях. В 
учебните часове съм се старал да им пре-
дам моят опит като строителен специалист. 
Подчертавал съм, че всеки човек трябва 
така да се труди в живота си, че да бъде 
полезен не само за себе си, но и за общест-
вото. Да остави някаква следа – макар едно 
дръвче да посади, да се труди всеотдайно, 
за да каже „Изживях пълноценно живота си.” 
А строителите оставят най – трайни следи, 
участвайки в строителството на заводи, жи-
лища,  всякакъв вид строителство, което 
остава за десетилетия, дори за векове.  

3.А на какво ви научиха те? 
Аз обичах да работя с млади хора. И все  

повече се убеждавах, че им трябва уваже-
ние, внимание и доверие, които винаги им 
давах. И сега от който и да е випуск, вече 
израснали и възмъжали млади хора ме спи-
рат за поздрав и си спомнят училищните си 
години. 

4.Ако трябва да избирате, бихте ли 
тръгнали по същия път? 

Ако сега трябва да избирам, бих ли тръг-
нал по същия път? Да! Ако можех да върна 

1. Какви бяха първите Ви впе-
чатления, когато прекрачихте 
прага на училището? 
- Тогава информатиката се изучава-
ше за пръв път и интересът беше 
голям. Спомням си любопитни и 
питащи ученици, с които оставахме 
в стаята и през междучасията. Не 
зная как е сега, но тогава всичко 
изглеждаше много искрено и чисто 
(впрочем, с децата май винаги е 
така). Най-хубавата и най-шумна 
серенада, която ми се е случвала, 
беше от абитуриентите на вашето 
училище. 

2. Защо избрахте да работите 
тук /в нашето училище/? 
- Изборът на училище беше случа-
ен – нямаше достатъчно специа-
листи по информатика и бях анга-
жиран едновременно в две учили-
ща. През междучасията тичах от 
едното в другото – още нямах авто-
мобил, а такситата в града се броя-
ха на пръстите на едната ръка. 

3. С какво се занимавате сега? 
- Сега работя в общината. Замест-
ник-кмет съм по социални дейнос-
ти. По-голямата част от работата е 
чисто административна, но все пак, 
участието в разработването и реа-
лизацията на културния календар 
на общината предлага и доста 
творческа работа. 

4. Чувствате ли се успели хо-
ра – днес и в България? 
- Не зная какво е определението за 
успял човек. Да, в България е труд-
но, но надали има държава, в която 
нещата да стават „по мед и масло”. 
Явно, че тук ще живея и работя – 
все някой трябва да остане ) 

5. Какво ще посъветвате уче-
ниците? 
- Ще посъветвам учениците да не 
се страхуват. Страхът (според един 
велик писател) е най-големият по-
рок. Да преследват смело мечтите 
си и да останат колкото могат по-
дълго деца. 

6. Вашето пожелание към учи-
лището? 
- Нека училището да успее и в бъ-
деще да възпитава достойни хора. 
Да успее във времената на несигур-
ност и криза. Да защитава успешно 
утвърденото си име на професио-
нално училище. 

Име: Пламен  
Александров  

Заместник-
кмет 

"Социална и 
интеграцион-
на политика" 

Моят избор 
Име: Иван Драганов 

Първи директор на  
училището 



1. Вие 
с т е 
извест-
на лич-
ност в 
н а ш и я 
г р а д . 
Т о в а 
п о в л и я 
ли вър-

ху решението Ви да се 
занимавате със спон-
сорство? 
- Спонсорство е силно 
казано, аз мисля че спо-
ред възможностите си 
помагам, когато има необ-
ходимост. 
2. Как според вас можем 
да накараме повече хора 
да се занимават със 
спонсорство? 
- Според мен е необходим 
активитет и качествена 
кауза от тези, които се 
нуждаят от спонсорство. 
3. Актуална е темата 
за насилието в учили-
ще, за употребата на 
наркотици. Какво е Ва-
шето мнение? 
- За мен най важното е 
превенцията , като се оси-
гури алтернатива, спорт, 
танци, мисловни занима-
ния и други креативни 
дейности ангажиращи 
вниманието на младите 
хора. 
4. Какво мислите, че 
трябва да се промени в 
училището ни, за да 
бъде то още по– добро? 
- Мисля че на преден план 
трябва да излезе, провоки-
рането на активитета и 
мисленето на учениците, 
чрез нов тип мислене на 
учителският състав, ком-
пютри и различни интерак-
тивни занимания. Това 
води до нов тип учебни 
планове, учението трябва 
да е интересно и полезно 
и да дава възможност на 
този, който много иска да 
се развива, да намалее до 
минимум субективната 
оценка на знанията и ка-
чествата. 
5. Какво ще пожелаете 
на нашите читатели? 
- Да четат нашите ин-
формационни и фирмени 
сайтове:  
w w w . f a v o - b g . c o m   
www. favo- int er ior .com 
www.svishtov-info.com  
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1. Как 
станах-
те учи-
тел? 

- Вътрешен порив и ин-
терес към учителската 
професия. Мисля, че 
това е призвание – да 
учиш младото поколе-
ние и да му предадеш  
своя опит и знание в 
определена професио-
нална област. 
2. Кой е най-важният 
житейски урок, който 
се опитахте да пре-
дадете на ученици-
те? 
Първо: да вярват в сво-
ите способности и по-
тенциални възможности 
/умствени и физически/. 
Второ: да полагат во-
лево усилие, водени от  
принципа „Аз искам, аз 
трябва, аз мога, аз ще го 
направя.” 
Трето: да не се стъпис-
ват пред трудностите и 
неизвестното, а „да ви-
кат неволята” както в 
известната народна 
приказка. 
3. А на какво Ви научи-
ха те? 
- За мен учениците са 
най- добрите инспекто-
ри. Много е трудно да ги 
излъжеш. Бързо усещат 
фалша и неискреността. 
Научиха ме да уважа-
вам егото на всеки един, 
да съм честен и всеот-
даен към тях. 
4. Кое е най-голямото 
предизвикателство, 
пред което е изправен 
съвременният учи-
тел? 
- Всеки учител трябва 
да работи ежедневно за 
своето професионална 
израстване, да обръща 
внимание на самовъзпи-
танието и изграждането 
на собствената си лич-
ност. За да бъде готов 
за предизвикателствата, 
пред които го изправя 
всяка среща с ученици-
те, учителят трябва доб-
ре да познава съвре-
менните технологии, 
източниците на инфор-
мация, правилно и ком-

петентно да насочва 
учениците към тяхното 
изполване за целите на 
обучението и професио-
налното им развитие. 
 
5. С какво са различни 
сегашните ученици? 
- Благодарение на Ин-
тернет и многото инфор-
мационни телевизионни 
предавания сегашните 
ученици са много по-
информирани от тези, 
преди 20 или 30 години. 
От друга страна днеш-
ните ученици имат по-
слаба мотивация за 
обучение и развитие, 
липсва им амбиция, 
примера на личности, на 
които да се стремят да 
подражават.  
 
6. Ако трябва да изби-
рате, бихте ли тръг-
нали по същия път? 
- Въпреки дългогодиш-
ния си трудов стаж като 
учител, аз все още усе-
щам тръпката от контак-
та с любознателните 
детски очи и интереса 
им към овладяването на 
техниката и работата с 
метални изделия и об-
работката на метал. С 
чиста съвест бих казал, 
че бих тръгнал отново 
по същия път. Обичайки 
децата и работата си, 
човек не усеща тежести 
и трудности. 
 
7. Кой е най-хубавият 
спомен, който ще за-
пазите? 
- Ведрия поглед и откри-
тата душевност, с която 
всеки ден се поздравя-
ваме, отивайки към учи-
лище или пред учили-
щето. Готовността на 
всеки да се усмихне или 
пошегува по някакъв 
повод или случка от 
предишните дни. 

Име: Иван Кринов 
Учител на годината - 2010 г. 
спец. “Топлинна техника” 

Име: Любен  
Флорев - Изпълни-
телен директор 

Фирма: “ФАВО АД” 
5. Любим учител , 
предмет: 
- Ъъъ! Може би свят и 
личност с г-жа Доневска 
в 12 - ти клас – с удо-
волствие влизах в ней-
ните часове. 
6. Кое е най–щурото 
нещо, което сте пра-
вили в училище? 
- Ааааа, аз не съм пра-
вил щури работи. ;) 
...или поне не се сещам 
в момента. 
7. С какво се занимава-
те сега? 
- Сега уча международ-
ни икономически отно-
шения в Стопанска ака-
демия ”Д.А.Ценов” и 
работя като сервитьор в 
бистро „Каменно цвете“ 
- Свищов. 
8. Чувствате ли се 
успели хора – днес и в 
България? 
- Аз лично не се смятам 
за успял човек, но има 
много успели хора в 
България. Страната ни е 
много хубава и въпреки 
това, че бих искал да 
пътувам,имам желание 
да се реализирам тук. 
9. Какво ще посъвет-
вате учениците? 
- Да мислят в перспекти-
ва. Защото днес си на 
общежитие, прибираш 
се  вечерта и ти е топло,  
не си дал нито лев за 
отопление, но утре вече 
си на квартира, имаш 
куп грижи на главата и 
като се прибереш – ста-
ята е студена. Нека по-
мислят за начините, по 
които могат да се реали-
зират след като завър-
шат. Да наблягат на 
практиката и да си мис-
лят за бъдещите им 
работни позиции, защо-
то един ден училището 
свършва и се изправят 
пред един нов свят. 
10. Вашето пожелание 
към училището? 
- Пожелавам на учили-
щето дълго просъщест-
вуване, добри ученици, 
сплотени учителски 
колектив и признател-
ност от всички, които са 
или не са учили там! 

1. Какви 
бяха пър-
вите Ви 
впечат-

ления, когато прекра-
чихте прага на учили-
щето? 
- Ами първото нещо, което 
ми направи впечатление 
беше хълма отсреща – 
дървета и храсти – всичко 
беше зелено. Стори ми се 
странна кабинетна систе-
ма в началото. До тогава 
винаги съм си стоял в 
класната стая и изведнъж 
трябва да се местиш от 
един кабинет в друг. 
2. Защо избрахте да 
учите тук? 
- Честно казано не знам. 
Определено не са ме под-
тикнали родителите. Бях-
ме решили с един приятел 
да се запишем заедно. 
Наличието на общежитие 
също изигра голяма роля 
в избора ми на това учи-
лище. Аз живях 4 години 
без никакви грижи за отоп-
ление например. Учили-
щето е перфектно за деца 
от социално слаби се-
мейства и това, че им 
дава професии е трамп-
лин за тези деца след 
завършването им. 
3. Кое определи избора 
Ви на специалност? 
- Е – това си е най-
елитната специалност в 
ПГ по ЛПС ;). 
4. Какво Ви даде обуче-
нието? 
- Признавам си, не се бях 
отдал на учене в голяма 
част от времето прекара-
но там, но в последната 
година започнах да разби-
рам колко важно всъщ-
ност е всичко това. Като 
цяло, все пак смятам, че 
ПГ по ЛПС може да ти 
даде добри практически 
умения – нещо, което е 
важно за започване на 
работа след това. Просто 
учениците трябва да осъз-
наят това, че което учат в 
училище е напълно при-
ложимо в работата след 
това, но да не забравят и 
за купоните – винаги има 
време за всичко! 
 

Име: Тихомир Тачков  
Професия: Кулинар    

випуск 2006 
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ното щастие е много повече щастие 
отколкото, ако го изживееш сам. 

Пред Исус Христос никога не е 
стоял въпроса “А сега накъде?”. 
Той е знаел най-важното, че добро-
то и любовта към другия могат да 
променят света. Дали  е можел да 
избяга от участта си, от страстите и 
мъките, от смъртта. Вероятно да, 
но тогава ние как бихме разбрали 
за делото му, как би дал най-
важния урок на хората, че морално-
то съвършенство и добродетелта 
са ключ към един по-добър свят и 
разбирателство между хората. 
Дали е бил действителна личност 
или просто някакъв мит предаван 
от поколение на поколение не се 
знае, но е ясно, че милиони хора са 
се заразили от идеята за личността 
на Христос и са се опитали поне 
малко да приличат на него. Самият 
стремеж към съвършенството ни 
поставя една крачка по-близо до 
него. 

И нашите предци достигайки 
територията, която обитаваме днес 
не са се питали “А сега накъде?”. 
Те са решили да останат тук на 
кръстопът, което е направило кул-
турата и обичаите ни това, което са 
днес. В нея са втъкани нишки от 
културата на народите, минали от 
тук и това й предава уникалния 
облик, който има сега. Може би 
затова ние приемаме така бързо и с 
такова любопитство другия  носи-

тел на различното послание на 
света. Ние сме на кръстопът между 
запада и изтока, между два свята с 
напълно различна визия за света и 
сме направили своя избор – в раци-
онализма на запада сме втъкали 
мистицизма на изтока. От тази 
смесица се е получила душевност-
та на нашия народ. Една душев-
ност просъществувала през векове-
те и пред, която никога не е стоял 
въпросът за избора, а винаги е 
устоявала своята идентичност и я е 
бранила с цената на живота на 
много хора. 

Пред всеки човек има много 
посоки, много врати, които може да 
отвори или подмине завинаги. Има 
много пътища, водещи към различ-
ни съдби, но верният е онзи, който 
е в хармония с вътрешното ни Аз и 
не се нуждаем от аргументи, за да 
убедим самите себе си в неговата 
правилност. 

Ако теорията за паралелните 
светове на съвременната физика 
бъде потвърдена, това означава, че 
има безброй много реалности по-
добни и различни на нашата, че 
има безброй  много наши двойници. 
Вероятно е възможно да се запоз-
наем със самите себе си, но в раз-
лична наша интерпретация и да 
разберем как бихме осъществили 
себе си, ако бяхме отговаряли по 
различен начин на въпроса ”А сега 
накъде?”, а не както в тази реал-

А сега накъде? 
На кръстопът съм. Оглеждам 

различните посоки, колко еднакви 
изглеждат, а колко различна съдба 
сочат. Накъде да тръгна? Изборът 
е мой. Тръгвам. 

Във всеки миг човек е изправен 
пред избор, с който определя и 
предопределя своя живот. Много 
пъти обвиняваме съдбата, когато 
ни сполети нещастие, а не осъзна-
ваме, че ние сме орисници на собс-
твената си съдба. Има неща, които 
не можем да променим 

и тях трябва да приемем със 
сила, но всичко което зависи от 
собствения ни избор е в наша власт 
и ако сме достойни хора ще можем 
с достойнство да приемем последс-
твията от нашия избор, те са наша 
отговорност. 

Приятели, любов, училище, 
родители. Накъде да тръгна, на 
кого да угодя, кого да нараня? Из-
бирайки едно, пренебрегвам друго. 
Как да съчетаем в себе си разноли-
ките стремежи на Аза? Нали цен-
ността на човека е в неговото дос-
тойнство, неговата съвест и уваже-
ние към другото Аз. Човек не тряб-
ва да е егоист, понякога не осъзна-
ва, че моралните дилеми, пред 
които се изправя, ще му донесат 
много по-голяма удовлетвореност, 
ако ги реши така, че да направи 
другия до него щастлив. Споделе-

ност. Дали доброто и съвестта имат 
различно тълкуване в паралелните 
вселени, дали ценностите са раз-
лични? Има ли някакви устои, не 
физични, а морални константи, 
които и сега странстват през прост-
ранството и времето? 

Оглеждам различните посоки, 
но една е моята, тази която съвест-
та ми сочи,  която ще ми донесе 
удовлетворение и не ще ми позво-
ли да нараня другите по своя път. 
Защото щастието е  тогава, когато 
го изживееш с човека до теб. Аз 
избрах. Тръгвам. 

Дамян Цветанов - IX ”б” 

За кой ли път излизам с онази 
моя силна вяра, че днес нещо се е 
променило. Че нещо се е случило и 
че светът е станал по-добро място 
за живеене. Но скоро разбирам,че 
днес не е този ден. Хората се ста-
раят за ми го покожат. Чувам свис-
тенето на нечии гуми в далечината. 
Звукът парализира всичко в мен и 
вече знам какво се е случило още 
преди да го съобщят във вечерните 
новини. Замислено вървя, докато 
дрогирани грубияни ме изтикват от 

пътя. Гледат ме през-
рително, сякаш съм 
виновна за провалите 
им. Но не се учудвам. 
И друг път ми се е 
случвало. Омръзна 
ми! От всичко. От 
цялата тази помия, 
наречена начин на 
живот, от униженията 
и ненавистта в нечии 
очи. Писна ми! От 
пияни шофьори, нез-

наещи какво е 
“книжка”, от хлапета, неоценява-
щи живота. Уморих се от наг-
лостта на застарели чичковци, 
подсвиркащи зад гърба ми, от 
неприличните предложения 
отправени към 12-годишни. 
Реве ми се, когато момичетата 
прекалят с перхидрола, пудрата 
и токчетата. Когато в градския 
транспорт контрольорите са 
изключително мили с ромите, а 
на мен пак ми тряскат глоба, 
защото не съм си купила билет. 
Мразя парите, защото трябва да 
ги имам с чували, за да покажа 
на хората колко струвам. Ами 
убийствата - стоиш си в някое 
кафене и те гръмват, без дори 
да са ти казали защо. Докога? 
Кога ще спре всичко това, защо-
то вече не издържам? Ушите ми 
се умориха от цялата информа-
ция за деня от вечерните нови-
ни. Главата ми ще експлодира 
от болка, насъбрала се в кръвта 

Райна Княгиня 
Светица или грешница, 
обичана или отричана, 
любима или мразена- 
в историята   запазена. 

Воювала за свободата, 
с обич е възпята. 
Ушила с любов към народа 
знаме с надслов  
„Смърт или свобода”. 

От гибелта не се бояла, 
на чужда вяра не се предала. 
Любов към родината съхра-
нила 
и в  Русия се спасила. 

Веселка Йосифова - XII ”в” 

ми. Питам се ще спре ли някога? 
Ще поумнеят ли хората, ще осъзна-
ят ли грешката си един ден? Аз 
искам да вярвам, но вярата ми 
умира всеки ден, когато изляза 
навън с ясното съзнание, че нещо е 
различно, че нещо се е променило  
и е спряло... 

Лора Проданова X “в” клас  

Али Тръстенеклиев - XI ”а” 

Училище 
Училище – втори дом за нас, 
книга с дванадесет страници. 
Започваш с най – непознатата, 
завършваш с най – незабравимата. 
Часове, уроци, смятане и писане, 
ден след ден, все повече и повече. 
Приятели, учители – всички са едно, 
стига само да е за добро! 

Гергана Велева – XI “б” клас 

Разкрити чувства 
Аз исках да ти кажа всичко, 
да разкрия своето сърце, 
да знаеш,че до болка те обичам, 
че любовта ми нямада умре. 
Аз исках и мечтите да отгатнеш, 
защото вярвах само в тях. 
И с мъка криех си сълзи-
те,защото  
ми тежеше твоя смях. 
Аз страдах,но не го показвах 
 и стигаше ми,че те виждам 
 всеки ден.Минавайки край теб, 
навеждах си главата и отминавах  
с поглед натъжен... 

Лора Проданова - X  ”в” 

Теодора Борисова - XI ”в” 

Илиан - X ”б” 



вечния живот или да се върнеш към 
собственото си удобно съществува-
не и да забравиш, че си чул трево-
гите на едно сърце.  

Ахмед Куйтов - ученик от XI ”а” 

Зеленото ... 
Светофарът свети зелено ... 

Добре дошли в една Вселена, 
където зеленото е ключ към 
разгадаването на нейните тайни. 
Тук ще ви разведат митичните 
леприкони, който ще бъдат ваши 
пътеводители към вечния живот 
и безсмъртие. 

Тези малки зелени същества 
от келтската митология са обе-
щавали богатство и щастие на 
онези, които ги открият. Но къде 
човек търси щастието? В мъд-
ростта, чийто символ е зеленото 
или алчно вперва поглед в зеле-

да унищожи, забравяйки, че уни-
щожавайки природата унищожа-
ва и самия себе си.  

Човек безвъзвратно е заличил 
от лицето на земята много живо-
тински и растителни видове. 
Д ж е р ъ м и  Б е н т ъ н  к аз в а : 
”Въпросът не е в това дали жи-
вотните имат разум, дали могат 
да говорят, а дали могат да стра-
дат”. Страданието е страдание 
независимо кой страда, защо 
един живот да е по-ценен от 
друг. 

Природата е дом за всички 
живи същества, а не само за 
човека. Ние сме тук за да я запа-
зим, да я обогатим и да и слу-
жим, а не тя да служи на нас. 
Вечнозелената природа ще е тук 
и след нашето съществуване, 
нека не я оставяме „по-бедна, 
отколкото сме 
я заварили”. 
Нека не обри-
чаме следва-
щите поколе-
ния, оставяйки 
им разрухата 
от  н аш и т е 
постъпки.  

Светофарът 
свети зелено ... 
Сам избери 
дали да пос-
ледваш зеле-
ните леприко-
ни, пазители на 
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ните банкноти, който могат да го 
откъснат от човешката му същ-
ност и да го превърнат в скъпер-
ник и преследвач на пари и бо-
гатство, които едва ли ще му 
донесат щастие. Защото щастие-
то е вътре в нас, а не в притежа-
нията, които така привличат 
човека векове наред. 

Зеленото е символ на възраж-
дането, пролетта и живота. То се 
свързва със свежест, надежда и 
жизненост. Пролетта е началото 
на живота, на раждането. Малки-
те зелени листа и треви, които 
срамежливо се подават през 
пролетта възраждат и човешката 
душа и всяка година тя сякаш 
започва нов живот. Усещайки 
свежестта на зелената трева, 
ароматът на цветовете и спо-
койствието на вперилите поглед 
в небето дървета сякаш ние 
хората ставаме по-добри, по-
сърдечни и по-толерантни.  

Зелено ни успокоява и уравно-
весява, неслучайно всички еко-
организации използват зеленото 
като символ на своята дейност. 
А те всички се стремят към рав-
новесие между човека и приро-
дата. Дали човек не се е възве-
личал твърде много, дали не се 
взема много на сериозно и се е 
изключил от кръговрата на при-
родата и забравя, че той самият 
е част от тази природа, която той 
сякаш с всички сили се стреми 

Кървави сълзи 
Мрачен е  денят без теб. 
И всичко е тъй сурово, 
когато ти не си 
до мен  и аз до теб. 
Но с теб това едва ли е така? 
Навярно доволен си ти, 
 че наказа сърцето 
 мое да кърви. 
Не ще забравя тежките ти 
думи, 
че за теб аз трябва да забравя. 
Душата ми уби и 
омраза сърцето ми обви. 
Бъди доволен,че ме нарани. 
Остави ме да страдам 
с плувнали  очи 
и  кървави сълзи. 

Теодора Борисова - XI„в”  

„Най-великото нещо 
на света е да можеш 
да принадлежиш на 

себе си” 
(Монтен) 

„Съществуването предхожда 
същността”, казва Сартр, защото 
човек се ражда свободен, със 
свободна мисъл и с правото сам 
да избира и предопределя съдба-
та си. Ние сме творци на собстве-
ното си Аз и във водовъртежа на 
събитията трябва да имаме сил-
на воля, да можем да отстояваме 
собственото си мнение и пози-
ция, да можем да утвърдим свое-
то Аз. 

Лесно е да се подведем от 
мнението на приятели и съучени-
ци, защото е трудно да сме сами-
те себе си, ако всички други са на 
различна позиция. Конформист-
кото поведение е привлекателно, 
така сме част от дадена група, 
имаме приятели, но то е и бягст-
во от свободата, защото оставя-
ме другите да избират вместо 
нас. В такъв случай ние не при-
надлежим на самите себе си, 
сякаш слагаме маска и се предс-
тавяме за някого, когото другите 
очакват да открият в нас. Но 
фалшът прозира лесно, рано или 
късно сваляме маската и ни 
връхлита чувство на безпомощ-
ност: Ако не ме харесат такъв, 
какъвто съм всъщност? Този без 

маската има ли наистина прияте-
ли? Ами ако се превърна в аут-
сайдер?... 

Разбира се, ние сме човешки 
същества и не можем да живеем 
изолирани от обществото, но не 
трябва да бъркаме компромисите 
с конформизма. Човек трябва да 
изразява и защитава своята по-
зиция, но дали на всяка цена? 

Собственото ни его няма да 
пострада, ако понякога правим 
компромиси с близките ни и хора-
та, които обичаме и ценим истин-
ски. Във времето , в което живе-
ем, е трудно да останем верни на 
себе си. Музиката, телевизията, 
виртуалният свят, модата, суета-
та – всичко това оказва влияние 
върху хората от моето поколение 
и понякога променя мнението, 
интересите ни и може да проме-
ни и самите нас. Затова ние тряб-
ва да умеем да отсяваме истинс-
ки ценното, това което ще ни 
помогне да се развием в един по-
добър аспект, далеч от фалша и 
пошлостта. 

Хераклит казва:” Всичко тече, 
всичко се променя и два пъти не 
можем да стъпим в една река”. 
Така е и с хората – те не са ста-
тични. Човешкият характер не е 
физична константа, той се проме-
ня в зависимост от видяното и 
преживяното. Животът често ни 
поставя пред изпитания, възмож-
но е да ни споходи нещо добро 
или да ни сполети нещо лошо… 

Но важното е как ще излезем от 
ситуацията, дали ще бъдем побе-
дители или пораженци. Всичко 
зависи от нас, от избора ,който 
правим и от способността да 
останем верни на себе си и съ-
вестта си.  Вътрешният ни глас 
няма да ни подведе. Понякога 
интуицията е „по-разумна” от 
разума. Когато „влизаме в битка” 
трябва да сме подготвени както 
за успех, така и за неуспех. Пре-
калената самонадеяност е пагуб-
на единствено за нас, а разоча-
рованието е само в начина, по 
който гледаме света, защото 
всяко препятствие ни прави по-
силни с поуките и изводите, които 
получаваме от него, не се знае 
какво губим или какво печелим. 
„Това , което не ме убива, ме 
прави по-силен” -  с всяка  
загубена битка духът се калява и 
смело продължава напред. 

В живота късметът идва тогава, 
когато най-малко го очакваме, но 
най-много се нуждаем от него. 

Има личности в човешката 
история, от които можем да се 
поучим. Техните идеи свободно 
странстват в пространството и 
времето, те винаги са отстоявали 
себе си и са демонстрирали сво-
ето Аз. „И все пак тя се върти” 
казва Галилей, и това коства 
живота му. Васил Левски посве-
щава живота си на мечтата за 
свободна България, независимо 
колко недостижима и далечна е 
изглеждала тогава. Мечтата му 

става реалност, но той не е оче-
видец на събитието, но без него-
вото дело това едва ли би стана-
ло възможно. 

Човек е подложен на изпитание 
във всеки един ден, минута, мо-
мент от живота си и от неговия 
избор зависи дали ще премине 
през живота си като самия себе 
си и ще заяви смело своята лич-
ност. 

Любомир Георгиев Любенов, 
XI”б” клас 

За пореден път съм в малката си стая  
сгушен до леглото, пак цигара паля  
светкавица проблесна в тъмнината,  
а тъжни черни облаци закриват пак луната. 
Светлината влезе в тъмната ми стая  
бе толкова красиво, че спрях да блуждая  
Но бързо изчезна и спомен не остана,  
останах само аз и моята рана.  
Седях и си мислех, защо ли те няма. 
Чувам капки дъжд да удрят по тавана. 
Защото ти беше като светлината, 
остави ме сам със моята рана.  

Благовест Енчев - XII ”в” 

Сюлейман Юсеинов- XI ”а” 

Мария Тодорова- XI “б” 
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Ученик ЗАБАВНИ СТРАНИЦИ  

КОЖЕНА ГРИВНА (8) -1947, 1959, 
1971, 1983, 1995 г.  
Привлича ви неизвестното, мистич-
ното. Периодите на прекалена необ-
щителност се сменят с прекалена 
общителност. Страхувате се от 
самотата, затова постоянно завърз-
вате нови познанства. Зад маската 
на дързък човек криете своите стра-
хове. Не понасяте конфликтните 
ситуации и агресията. Трудно защи-
тавате своето лично пространство. 
Постарайте се да съчетавате стре-
межа си към независимост със спо-
собността за всеотдайност.  
ЧЕРЕН БИВОЛ (9) - 1948, 1960, 
1972, 1984, 1996 г.  
Винаги действате праволинейно, не 
обичате заобиколните пътища. В 
любовта обичате да играете доми-
ниращата роля. Излъчвате сила и 
стабилност и това привлича хората 
към вас. Лесно избухвате. Слабост-
та ви е прекалената увереност в 
собствената ви неуязвимост.  
НОВА ЛУНА (10) - 1949, 1961, 1973, 
1985, 1997 г.  
Вие сте с мечтателен характер, 
имате. Същевременно сте страстни 
и активни личности. В любовта 
проявявате романтизъм, ревност и 
чувственост. Постарайте се да конт-
ролирате смяната на своите настро-
ения.  
ЖАРКО СЛЪНЦЕ (11) -1950, 1962, 
1974, 1986, 1998 г.  
Вие сте жизнерадостни и независи-
ми. Най-големият ви страх е някой 
да не отнеме или ограничи личната 
ви свобода. Трудно нещо може да 
ви развали настроението. Приятели-
те ви винаги могат да разчитат на 
вас. Бързо се справяте с всяка зап-
летена ситуация. Умеете да реша-

вате проблемите в своя полза. С въз-
растта ставате все по-спокойни и ста-
билни. Стремете се да подарявате 
мигове на радост на своите близки. 
МОНАХ, СЛЕДВАН ОТ МАЙМУНА (12) 
-1951, 1963, 1975, 1987, 1999 г.  
При всякакви обстоятелства успявате 
да се радвате на живота. Голямо удо-
волствие ви доставя да водите споро-
ве. Винаги сте в отлично настроение. 
Имате живо въображение. В общуване-
то си сте открити, непосредствени. В 
любовта сте верни, не допускате лице-
мерни отношения. Препоръката е да не 
възприемате хората безрезервно - 
някой лесно може да ви подведе.  

Професия: Готвач;  
Специалност: Производство на кулинарни 

изделия и напитки  
срок на обучение 4 години 

Професия: Електромантьор 
Специалност:  Електрически инсталации 

срок на обучение 4 години 

Професия: Строител 
Специалност: Вътрешни облицовки  

и настилки 
срок на обучение 4 години 

 
За всички професии се кандидатства 

без приемен изпит,  
с конкурс по документи. 

 
Документи за кандидатстване: 

свидетелство за завършено основ-
но образование; 

медицинско свидетелство. 
Приемането на документи започва  

след 16.06.2010 г. в училището 

Адрес: 5250 гр. Свищов,  ул. "Искър" 19 
E-mail: lps_svishtov@abv.bg 

Телефони за справки: Директор 0631/60812; 
Пом.директор 0631/60816; Канцелария 0631/60851 

Web сайт: www.pglps-svishtov.com 

Прием 2010 - 2011 след осми клас  Мода за абитуриенти 
Настъпва последния ден в училище.Ще си кажем 

сбогом с класната стая, ще минем за последно 
през коридора, ще чуем за последно училищния 
звънец.Но наред с тези малко 

Тъжни чувства, ни вълнува и как ще се облечем 
в деня на изпращането и официалната вечер. 

Тази година абитуриентите - момичета за пос-
ледния ден в училище предпочитат по-спортни 
модели.Те са практични и удобни.Цветовете са 
светли, пастелни тонове, а материите – от естест-
вени материали като памук  и лен.Цените са меж-
ду 100-150 лв.Гримът е лек дневен в земни цвето-
ве. 

За вечерта на бала по- актуални са вечерните 
рокли.Ерата на роклите-принцеси отмина. Еднакво 
модерни са и дългите, и късите рокли. Предпочи-
тат се свежите цветове в лилаво-розовата гама. 
Моделите са изчистени, с леки украшения. Цените 
са между 250-450 лв. 

Модните тенденции при мъжките костюми са 
завръщане към класиката.Цветовете са тъмни-
черни, тъмносиви или сини.Ризата задължително е 
светла с подходяща вратовръзка. Цените са между 
200-300 лв. 

Бижутата за момичетата-златните накити си 
остават актуални, предпочитат се колиета от бяло 
и жълто злато и обици тип закопчаване. 

Парфюмите са с нежно ухание, което улавя духа на парти-принцесата, а 
при мъжете: плодово-дървесни нотки, които подчертават тяхната елегант-
ност. 

Идея за грим за вашата абитуриентска вечер: 
 „Лилаво изкушение” 

Лице – замаскирай зачервяванията на кожата, с коректор или фон дьо 
тен.Нанеси пудра с цвят на праскова и лек блестящ ефект. 

Очи – нанеси лилави сенки в ъглите на очите и малко розово на горните 
клепачи.Подчертай контурите на очите с лилав молив / един тон по- тъмен 
от сенките /. Нанеси слой черна спирала на горните мигли, а на долните – 
лилава.Устни – очертай контура на устните с розов молив и прибавете бля-
сък с лилав оттенък. 

Нокти – нанесете бледолилав лак за нокти. Като изсъхне повторете с 
блестящ лак за неотразим ефект. 

Тенденциите проучи Мария Тодорова  ХІ “б”  клас. 

Мария Тодорова- XI ”б” 

Благодарност 
Ние, колективът и учениците 

при ПГ по ЛПС изказваме сър-
дечна благодарност на: 
„Талвег - Свищов” ООД 
ППОК “Единство”, с. Алеко-

во 
ЕТ “Донислав Джамбазов” 
Фирма „Бор-97” ООД 
„Фаво” АД 
К а б е л н а  т е л е в и з и я 

„Видеосат” – град Свищов 
Фирма „Коев – СД” ООД – 

град Свищов 
Училищно настоятелство 

при ПГ по ЛПС - Свищов 
 за проявеното разбиране, оказа-
но съдействие и спонсорство, 
благодарение на които напра-
вихме възможно провеждането 
на училищния празник. 

Често изпълнявате ролята на 
добър вестоносец. Вие сте щедри, 
енергични, общителни. Чужди са 
ви жестокостта, несправедливост-
та, алчността. Имате силно изразе-
на емоционалност. Никога не пре-
давате своите приятели. Вслуш-
вайте се в интуицията си - тя няма 
да ви подведе.  
НЕФРИТОВА КОЛОНА (5) -1944, 
1956, 1968, 1980, 1992, 2004 г.  
Не обичате шумните компании, 
тълпите. Искате винаги да бъдете 
център на внимание. Властни сте и 
се стремите да налагате мнението 
си. Любознателни сте от ранно 
детство. Всяко насилие ви причи-
нява страдание. Винаги се стреми-
те да откриете истината. Прекале-
но често се жертвате заради други-
те - дори без да имате повод.  
МЕТАЛЕН ГОНГ (6) - 1945, 1957, 
1969, 1981, 1993, 2005 г.  
Верността, благородството и щед-
ростта са най-добрите ви качества. 
Склонни сте винаги да търсите 
вината първо в себе си. Стараете 
се да се ограничавате, да не се 
поддавате на изкушения. Затова 
трудно се отдавате дори на дребни 
радости. Препоръката е да се 
отърсите от грижите и наслаждава-
те на всеки приятен миг.  
ЕЗЕРНА КОСТЕНУРКА (7) -1946, 
1958, 1970, 1982, 1994, 2006 г.  
Умеете да си поставяте изпълними 
цели и затова късметът често ви се 
усмихва. Не обичате да рискувате. 
Не понасяте интригите. В любовта 
сте нежни и всеотдайни. Не преда-
вате приятелите си. За съжаление 
не умеете да контролирате страс-
тите си и понякога действате без 
да мислите.  

БУДИСТКИ  
ХОРОСКОП  

Намерете  своя 
символ  според 
годината на ражда-
нето си:  
ВЪЗДУШЕН ЗМЕЙ 
(1) 1940, 1952, 1964, 
1976, 1988, 2000 г.  

Характерът ви е променлив. Общи-
телни сте и имате широк приятелс-
ки кръг. Силно чувствителни сте. 
Всеки може лесно да ви обиди. Но 
ако не искате да бъдете засегнати, 
трябва и вие да се съобразявате с 
чувствата на другите.  
КОБРА (2) - 1941, 1953, 1965, 1977, 
1989, 2001 г.  
До каквото и да се докоснете, то се 
превръща в злато. Вие умеете да 
се изказвате и да заинтригувате. С 
лекота привличате погледите, никой 
не остава безразличен към вас. 
Успехите в любовта ви съпътстват 
цял живот. Прекалено много се 
раздавате на другите и това пречи 
да осъществите плановете. 
ПАЗИТЕЛ НА ОГЪНЯ (3) -1942, 
1954, 1966, 1978, 1990, 2002 г.  
Призвани сте да защитавате се-
мейството и близките си. Притежа-
вате отлична интуиция, която ви 
помага да съчетавате гласа на 
разума със зова на сърцето. Въпре-
ки че постоянно сте заобиколени от 
приятели, често се чувствате самот-
ни. Придържате се към високите 
стандарти и ако не можете да пос-
тигнете някой връх, дълбоко стра-
дате. Ще осъществите желанията 
си, ако действате постепенно. 
ИЗВОР НА ЧИСТА ВОДА (4)1943, 
1955, 1967, 1979, 1991, 2003г.  


